
 

Vergadering # 84 Bosraad Ede 
Dinsdag 24-10-2023, 19.30 uur in Raadhuis A 304 

 
 

Aanwezig:  Evert van Amerongen (voorzitter), Herman-Pieter Prangsma (vice-voorzitter),             

Ben C olenbrander, Maarten Zijp, Suzette Stumpel, Jeannet Hubbeling, Sanna Bastin, 

Jan van den Born, Hêlène Hullegie, Frits Mohren, Jochem van Gooswilligen (adviseur), 

Wim Kuster (adviseur), Kasper Cornelissen (adviseur en webmaster), Ad Plaizier (gast), 

Nicolien van den Berg (gast), Jaco van der Gaast (gast) en Danny Prangsma  (gast). 

 

Afwezig:  John Smits, Geen Broere en Wim Zeeman. 

 

 

 

1. Opening en vaststelling agenda. 

Evert opent de vergadering en heet speciaal de nieuwe gasten welkom. Er wordt een korte 

voorstelronde van de 17 aanwezigen gemaakt. Van de afwezigen is bericht van verhindering 

ontvangen. De agenda wordt conform het concept vastgesteld. 

 

2. Verslag van de vorige vergadering # 83 d.d. 12-09-2023. 

Naar aanleiding van punt 6 meldt Jeannet met verbazing kennisgenomen te hebben, dat de Provincie 

weigert een specifieke natuurvergunning in te trekken, omdat we al zo veel natuurherstellende 

maatregelen nemen. Desgevraagd meldt Jochem dat de resultaten van de bekalking tegen de 

verzuring positief lijken en dat Arnold van den Burg daar in de volgende vergadering dieper op in zal 

gaan. Het verslag wordt voorts geheel conform het concept vastgesteld, met dank aan Evert. 

 

3. Mededelingen en nieuwe initiatieven. 

Vast agendapunt, waar alle deelnemers punten kunnen opvoeren voor volgende vergaderingen. 

Evert heeft met vreugde geconstateerd, dat er vóór de vergadering al nieuwe initiatieven per e-mail 

zijn ingebracht. 

 

a. Voorstel monitoring nieuw beheerplan natuurgebieden gemeente Ede. 

Jeannet heeft 17/10 haar opzet toegestuurd om als Bosraad de komende jaren de in het beheerplan 

2023-2034 afgesproken beheermaatregelen te gaan monitoren. Jochem en Kasper hebben vorige 

vergadering hun jaarplanning laten zien, maar die is heel gedetailleerd, omdat die vooral gebruikt 

wordt voor de uitvoering. Voor ons nuttig, maar Jeannet heeft nog een vertaalslag gemaakt, door uit 

het uitvoeringsprogramma natuurherstel en natuurbeheer van het beheerplan per deelgebied een 

aantal concrete beheermaatregelen te halen, die door ons te monitoren zouden kunnen zijn. 

 

Allerwegen wordt dit als een heel goed initiatief gezien om de komende jaren de natuurwaarden in 

de Edese bossen en natuurgebieden te behouden en waar nodig te vergroten. Frits vraagt hoe 

Jochem zelf nu evalueert; we houden heel veel bij, maar dat moet nog verder groeien. Ad vraagt of 



we niet eerst een nulmeting moeten doen; als gemeente kunnen we sommige zaken zelf doen, maar 

er zijn er ook die we samen met de Provincie moeten doen. Frits stelt voor om meer te monitoren op 

de doelen dan op de concrete werkzaamheden en Nicolien stelt voor om regelmatig 

voortgangsrapportages op te stellen. Concluderend stelt Evert voor, dat we dit belangrijke initiatief 

verder uitwerken met een werkgroepje, waarvoor naast Jeannet ook Sanna, Suzette en Jochem zich 

present stellen. Zij bereiden dit agendapunt voor de volgende vergadering voor. 

 

b. Voornemen tot uitgifte circa 30,5 ha. grond in geliberaliseerde pacht aan de Ginkel in Ede. 

Ben heeft 17/10 gemeld, dat de gemeente deze procedure bijna heeft afgerond. Hij vraagt zich af of 

de Bosraad daar nog naar moet kijken. Wim K meldt, dat er bij de uitvoering van deze openbare 

pachtuitgifte geen verdere burgerparticipatie heeft plaatsgehad, maar natuurlijk wel bij de 

ontwikkeling van gebiedsplan De Ginkel. Desgevraagd licht hij de historie en gevolgde methode nader 

toe bij een volgend overleg.  

Jochem verwijst naar de gemeentelijke website www.ede.nl/ginkel, waar alle details staan vermeld. 

 

c. Mededelingen Jochem. 

Het hekwerk aan de N 224 aan de rand van het Edese bos wordt vervangen. Dit betreft een 

faunaraster dat wij als gemeente zelf in eigendom en beheer hebben, dit in tegenstelling tot de 

meeste faunarasters, die van de provincie zijn. Dit raster is aan vervanging toe en dat gaan we de 

komende weken uitvoeren.  

Lanensnoei loopt op verschillende locaties in onze gebieden. Betreft vooral het verwijderen van dood 

hout in lanen waar paden onder liggen. Heeft als hoofddoel het veilig houden van de onderliggende 

paden.  

De Bosraad wordt kort bijgepraat over de actuele ontwikkelingen rondom de aanwezige wolven in 

onze gebieden. 

Het is inmiddels bekend dat er teveel bijenkasten staan in en rondom natuurgebieden. Uit onderzoek 

is gebleken dat er door de vele honingbijen serieuze voedselconcurrentie ontstaat met wilde 

(solitaire) bijen. Er wordt vanuit de gemeente een traject opgestart om dit te gaan reguleren. 

Uiteraard worden in ieder geval de eigenaren van de kasten hierbij betrokken, maar momenteel 

wordt bedacht wie hierbij verder betrokken moeten worden en hoe dit proces vorm krijgt.  

Na de aanleg van de nieuwe poelen op de Ginkel, is er de komende tijd in de tweede fase aandacht 

voor de reeds bestaande wateren. Bij vrijwel alle wateren vinden herstelmaatregelen plaats zoals het 

opschonen van oevers, verwijderen opslag en uitbaggeren. 

Ook in bosranden op de Noord- en Zuid-Ginkel vinden natuurherstelmaatregelen plaats. Concreet 

gaat het bijvoorbeeld om het weghalen van relatief jonge dennen (stakenfase bos), maar ook het 

creëren van kleine plekjes voor insecten. 

 

d. Mededelingen Wim Kuster. 

Land van Peelen. 

Op initiatief van de stichting Land van Peelen is een project opgestart om de bewoners van de 

omgeving Panoramaweg en Dikkenbergweg in Bennekom te stimuleren meer aan natuurbeheer te 

doen op hun woonerf. Hiervoor is een informatieavond georganiseerd waarop bewoners zijn 

geïnformeerd over de natuurwaarden van de omgeving en hoe zij die met een goede inrichting van 

het perceel aan bij kunnen dragen. Inwoners kunnen een gratis advies gesprek aanvragen en 

eventueel subsidie krijgen voor maatregelen zoals inzaai of aanplant.  

http://www.ede.nl/ginkel


Zonering. 

Voor de uitvoering van het zoneringsplan is een subsidie aangevraagd. Het gaat in eerste instantie 

om de afsluiting van beheerpaden. We verwachten deze dit jaar nog beschikt te krijgen van de 

Provincie. Hierna start de uitvoering. Voor de maatregelen vanuit het gebiedsplan de Ginkel 

ontvingen we al eerder subsidie. Hierbij gaat het bijvoorbeeld om het aanpassen van de 

parkeervoorzieningen.  

 

Gebiedsproces Renkums Beekdal.  

Vanuit Stichting Renkums Beekdal was het initiatief genomen om een gebiedsproces op te starten. 

De initiatiefgroep wil graag dat de verschillende gebiedspartijen hieraan meewerken en hiervoor een 

intentieovereenkomst ondertekenen. De gemeenten hebben besloten dit niet te doen. We 

verwachten niet dat vanuit het initiatief een goede samenwerking tussen de gebiedspartijen ontstaat 

die leidt tot gezamenlijk plan en uiteindelijk uitvoering. Inmiddels is een nieuw initiatief vanuit de 

gemeenten en de provincie opgestart om te komen tot een gebiedsontwikkeling.  

 

e. Melding Herman Pieter. 

Hij heeft met waardering geconstateerd, dat de ontsluiting van de Sysselt een grote verbetering is, 

waardoor de recreatiedruk is afgenomen. 

 

4. Mondeling verslag van de commissie werving en selectie nieuwe leden. 

Vanavond zijn Nicolien en Ad speciaal aanwezig om te zien of zij de Bosraad kunnen en willen komen 

versterken. De commissie, bestaande uit Jeannet, Suzette, Jochem en Evert, heeft nog meer 

kandidaten op de groslijst staan, die ook later nog komen kennismaken. Inmiddels is de lijst van de 

zittende leden aangevuld met een Rooster van Aftreden, twee per jaar: 

Evert van Amerongen   2024 

Herman Pieter Prangsma   2023 

Jan van den Born   2023 

Suzette Stumpel   2024 

Maarten Zijp   2025 

Ben Colenbrander   2025 

Helene Hullegie   2026 

Jeannet Hubbeling   2026 

Sanna Bastin   2027 

Geen Broere   2027 

Frits Mohren   2028 

Wim Zeeman   2028 

    

De bovenste zes zijn niet herkiesbaar en de onderste zes desgewenst wel voor een periode van vier 

jaar. Het rooster van aftreden wordt aldus vastgesteld. 

5. Bestuurlijk overleg met de wethouder. 

a. Verslag 05-07-2033. 

Het concept van Wim K is door Herman Pieter en Evert aangevuld en aldus verspreid. Naar aanleiding 

van punt 5 wordt in de Bosraad opnieuw gesproken over het ongewenste glyfosaatgebruik. De 

wethouder heeft na het verslag aangegeven, dat er wel hoop en verwachting mag zijn dat in de 



Omgevingswet 2024 zal komen te staan in welke gebieden bestrijdingsmiddelen zijn toegestaan, 

maar dat dat nog niet zeker is. 

b. Agendapunten voor 24-11-2023. 

Aangedragen wordt: het gebruik van biomassa en de maatregelen tegen fijnstof 

6. Nieuw reglement Bosraad Ede. 

Het reglement is door een jurist van de gemeente Ede beoordeeld. Hieruit zijn een paar kleine 

tekstuele aanpassingen gekomen die in het reglement zijn verwerkt.  

7. Bestrijding Amerikaanse Vogelkers. 

Suzette heeft dit belangrijke aandachtspunt opnieuw aangekaart en is benieuwd naar de 

ontwikkelingen ter zake. Jochem deelt mede, dat van het gemeentelijk bosbezit 800 ha nog zeer 

problematisch is. Uitvoerig wordt gediscussieerd over de voors en tegens van de verschillende opties. 

Aan de hand van het nieuwe beheerplan en de jaarplanning zal dit aandachtspunt nog regelmatig 

terugkomen. 

8. Agendapunten volgende vergadering # 85, 12-12-2023/19.30. 

Naast de in deze vergadering afgesproken punten, zal Arnold van den Burg ons bijpraten over de 

bekalking. 

9. Rondvraag en sluiting. 

Jeannet vraagt naar de actualisering van de website, onder meer ten aanzien van de data voor de 

veldexcursies. Evert heeft grote waardering voor Kasper, die de vacature van webmaster tijdelijk 

waarneemt, maar vindt dat deze functie in de Bosraad zelf moet worden belegd. 

Jaco vraagt naar de verspreiding van de letterzetter, die in grote delen van onze natuurgebieden spar 

en lariks aantast. 

Evert sluit de vergadering, met veel dank voor ieders inbreng. 


